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§ 151 KFKS 2020/918 

Tilldelning av medel ut framtidsfonder - tertial 2 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela medel om totalt 22 524 600 kr ur framtidsfonderna 
avseende tertial 2 2021 enligt följande fördelning. 
 
Fond Projekt Belopp Nämnd 
Framtids- och 
utvecklingsfond 

Stärkta 
kommunikationsinsatser 
näringsliv 

3 000 000 kr 
över 3 år 

Kommunstyrelsen 
 

Framtids- och 
utvecklingsfond 

Digitalisering av 
bygglovsenhetens arkiv 

1 700 000 kr Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden 

Framtids- och 
utvecklingsfond 

Vercity 6 000 000 kr 
över 3 år 

Kommunstyrelsen 

Framtids- och 
utvecklingsfond 

Ett modernt kundval 960 000 kr Arbets- och 
företagarnämnden, 
Kulturnämnden, 
Socialnämnden, 
Utbildningsnämnden, 
Äldrenämnden 

Kompetensfonden Kompetenshöjning kring 
kunder med komplexa 
behov 

1 364 600 kr Socialnämnden 

Trygghetsfonden En tryggare och säkrare 
utemiljö 

2 000 000 kr 
över två år 

Kommunstyrelsen, 
Natur- och 
trafiknämnden 

Trygghetsfonden Kommunvakter 6 000 000 kr 
över 2 år 

Kommunstyrelsen 

Trygghetsfonden Tillsammans för ett 
drogfritt Nacka för unga 

1 500 000 kr 
över 1 år 

Kommunstyrelsen, 
Utbildningsnämnden, 
Socialnämnden,  
Arbets- och 
företagarnämnden, 
Kulturnämnden, 
Fritidsnämnden 

Totalt  22 524 600 kr  
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Ärende 
Kommunstyrelsen fattade beslut om att inrätta fyra framtidsfonder den 21 december 2020 i 
enlighet med politikerinitiativet – Inrätta 4 framtidsfonder i Nacka, för utveckling, 
kompetens, trygghet och miljö från den 6 oktober 2020. Fonderna är tänkta att stimulera 
effektivare och smartare lösningar, ge Nackasamhället större mervärde och möjliggöra 
utveckling och innovation som inte annars varit möjliga i närtid. Samtidigt fattades beslut 
om vilka kriterier som ska vara uppfyllda för att kunna beviljas medel ur fonderna. Den 22 
februari 2021 fattade kommunstyrelsen vidare beslut om hur hantering av fonderna rent 
praktiskt ska gå till i organisationen.  
 
Kommunstyrelsen ska besluta om hur medlen får användas och beviljar medel från dessa 
fonder. Ansökan om medel ur fonderna hanteras en gång per tertial och ansökan 
undertecknas av direktör eller motsvarande för berörd process eller verksamhet. Hur 
beviljade medel har använts och vilket resultat som har uppnåtts kommer att följas upp av 
kommunstyrelsen. 
 
I tertial 2 2021 inkom 10 ansökningar om totalt 36 133 330 kr till tre av framtidsfonderna 
enligt bilaga 1. Det inkom ingen ansökan till miljö- och klimatfonden.  
 
Utifrån sitt uppdrag rekommenderar fondrådet att medel om totalt 22 524 600 kr beviljas 
ur framtidsfonderna till projekten Stärkta kommunikationsinsatser näringsliv, Digitalisering 
av bygglovsenhetens arkiv, Vercity, Ett modernt kundval, En tryggare och säkrare utemiljö, 
Kommunvakter och Tillsammans för ett drogfritt Nacka för unga.  
 
Nästa tilldelning sker i samband med fastställande av tertialbokslut för tertial 3 2021. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för strategisk stadsutveckling, 
daterad den 27 september 2021 
Bilaga 1 Sammanställning ansökningar tertial 2 2021 
Bilaga 2 Ansökan Stärkta kommunikationsinsatser näringsliv 
Bilaga 3 Ansökan Digitalisering av bygglovsenhetens arkiv 
Bilaga 4 Ansökan Vercity 
Bilaga 5 Ansökan Ett modernt kundval 
Bilaga 6 Ansökan Kompetenshöjning kring kunder med komplexa behov 
Bilaga 7 Ansökan En tryggare och säkrare utemiljö 
Bilaga 8 Ansökan Kommunvakter 
Bilaga 9 Ansökan Tillsammans för ett drogfritt Nacka för unga 
Bilaga 10 Sammanställning orsaker ansökningar som ej gick vidare tertial 2 2021 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Karin Teljstedt (KD), 
Gunilla Grudevall-Steen (L) och Mikael Carlsson (NL), bifall till det utsända förslaget från 
stadsledningskontoret och enheten för strategisk stadsutveckling.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och enheten för strategisk stadsutveckling – och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau för Moderaterna, Hans Peters för Centerpartiet, Karin Teljstedt för 
Kristdemokraterna och Gunilla Grudevall-Steen för Liberalerna lät gemensamt 
anteckna följande:  
”Nacka har en stark och stabil ekonomi och tack vare ett rekordstort överskott år 2020 har 
vi kunnat inrätta fyra Framtidsfonder. Pengarna, 125 miljoner kronor, ska kunna användas 
för angelägna satsningar utöver det vanliga för att göra Nacka ännu bättre. Idag beslutar vi 
att använda 22,5 miljoner kronor för bl a ökad trygghet, förbättring av näringslivsklimatet 
och digitalisering för att underlätta valfrihet och bygglovhantering.  
De tre trygghetsprojekten (Kommunvakter, En tryggare och säkrare utemiljö samt 
Tillsammans för ett drogfritt Nacka för unga) på tillsammans 9,5 miljoner kronor är en del 
av Alliansens samlade insatser för att öka tryggheten i Nacka. I budgeten för 2022 kommer 
vi att föreslå ytterligare åtgärder på ca 10 miljoner kronor för arbete mot våld i nära 
relationer, hedersförtryck, avhopparverksamhet, förebyggande verksamhet för barn och 
unga, mer öppenvård för unga mm. Detta är alltså nya satsningar på 20 miljoner kronor 
utöver det sk Trygghetspaketet på 6 miljoner som lanserades 2018 och bl a innehåller en 
bred palett av åtgärder med ökade resurser till Polarna, övervakningskameror, belysning, 
stöd till nattvandrarna, en social insatsgrupp mm.  
Vi är väldigt bestämda i att Nacka ska vara ett tryggt samhälle, tryggt mot brott och tryggt 
att växa upp i. Så a ̈r det i stor utstra ̈ckning. Polisens trygghetsundersökning, som 
publicerades förra veckan, visar att Nackaborna känner sig lite tryggare än tidigare och att 
oron för att utsättas för brott har minskat något. Samtidigt är det tydligt att den organiserad 
gängkriminaliteten med skjutningar och knivskärningar och öppen droghandel ökar i 
regionen i stort. Vi ska göra allt vi kan för att detta inte ska få fäste i Nacka.  
En kommuns möjligheter att agera mot grov kriminalitet är dock tämligen begränsade, det 
är polisiära resurser och tydligare lagstiftning som behövs. Dessvärre har antalet poliser i 
Nackas lokalpolisområde minskat sedan 2015 då S-MP-regeringen tillträdde, trots att vi 
blivit fler invånare. När polisresurserna minskar, så ökar utrymmet för kriminalitet att växa.  
I avvaktan på fler poliser är vi beredda att pröva Kommunvakter som ska kunna agera 
brottsförebyggande och lugnande, men givetvis inte ta över polisens arbete eller med 
polisens befogenheter. Vi avser att ta initiativ till att områden i Nacka får förordnanden 
med ordningsvakter, sk LOV 3-områden.  



 
19 (49) 

 12 oktober 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

I budgeten för 2022 återkommer vi med utförligare beskrivning av det brottsförebyggande 
arbete vi vill förstärka i Nacka.   
Slutligen, det är värt att notera att oppositionspartierna motsatt sig de åtgärder som ledde 
till att vi fick ett överskott och kunde skapa Framtidsfonderna (främst 
fastighetsförsäljningar i Norra Skuru och utanför stadshuset, effektivare flyktingmottagande 
och bantad administration). Vänsteroppositionens politik hade alltså inneburit att vi inte 
hade kunnat göra de här satsningarna från Framtidsfonderna. ” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Framtidsfonderna är tänkta att användas för utveckling, kompetens, trygghet och miljö 
och att stimulera effektivare och smartare lösningar mm. Ingen av de beviljade anslagen 
gick till miljöinsatser för framtiden med mervärde som möjliggör utveckling och 
innovation. Det är beklagligt att Nacka fortfarande backar efter i miljöutvecklingen i landet, 
något som borde st högst upp på agendan av angelägna satsningar. 
En helt annan verksamhet som borde få en satsning värd namnet är den ideella 
verksamheten som bedrivs i Saltsjöbaden för äldre under ledning av PRO och som nu har 
meddelats om uppsägning av sin lokal och inga medel till verksamhet/hyra. Visserligen 
lägger man skattemedel på lokal och personal i centrala Nacka i form av en träffpunkt för 
äldre, CA 1.8 miljoner kr + en tjänst, ca 500.000 kr. Det är då svårt att förstå att man inte 
satsar också i de övriga trekommundelarna i proportion till antal äldre över 65 år. Nacka 
säger sig vara en äldrevänligkommun. Man frågar sig på vad sett och vilka parametrar som 
gäller för att få kalla sig det. För en blygsam summa av 110.000 kr per år så har kommunen 
en resurs av en lokal med varierad verksamhet och social kontakt för äldre, nödvändig AV-
utrustning och personer som jobbar ideellt.  
De som kan och är engagerade i äldrefrågor vet säkert att äldre personer med eller utan 
rullatorer, i t ex Saltsjöbaden, Ältaområdet eller Boo, sällan åker till centrala Nacka för att 
träffa sina grannar och bekanta i en träfflokal i centrala Nacka. En äldreverksamhet av detta 
slag är av naturen mycket lokal och behöver finnas med likvärdig standard i Nackas fyra 
delområden. Det kan väl inte vara så att föreningen i Saltsjöbaden har fått avslag på ett 
bidrag som skulle klara verksamheten för att det är PRO som håller i uthyrningen? Alla 
föreningar och t ex SPF är välkomna att hyra och nyttja lokalen. SPF stöder också kravet 
på att denna viktiga verksamhet ska vara kvar. Det är väl inte så att vi redan efter att 
pandemin har minskat, har glömt att vi behöver satsa mer på den kraftigt växande gruppen 
äldre och deras behov. Apropå angelägen äldreverksamhet så skulle en hiss för seniorerna 
på Danviksklippan också kunna vara en mycket angelägen framtidssatsning. Behoven i 
Saltsjöbaden borde ligga mycket högt upp på listan över angelägna saker under en tid då 
pandemi och ensamhet har försvårat många äldres tillvaro oc mot bakgrund av de 
ekonomiska anslag som staten gav till Nacka kommun för att förbättra detfysiska och 
psykiska läget för äldreverksamhet vet vi att man har råd.” 
 
- - - - -  


